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Plasticvervuiling  -  Stimuleren van substitutiemateriaal voor kunststoffen

Een nieuw rapport van Carbon Tracker over de toekomst van plastics en hun impact van 
de sector op de financiële markten stelt dat één van de oplossingen om plasticvervuiling 
op lange termijn terug te dringen, het vervangen van kunststof door andere materialen is. 
Die substitutie zou goed zijn voor een zesde van de totale oplossing.

Er zijn drie grote categorieën van plasticvervangers met positieve impact op het milieu: 
papier, gecoat papier en composteerbare materialen. 

Vandaag vinden er in Vlaanderen reeds enkele experimenten plaats rond 
substitutiemateriaal, regelmatig met steun van de Openbare Vlaamse 
Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) via Vlaanderen Circulair. Toch zijn die projecten op dit 
moment relatief kleinschalig en slechts in testfase.

1. Welke acties onderneemt de minister om deze substitutiematerialen te promoten? 

2. Welke acties onderneemt de minister om hindernissen voor doorontwikkeling weg te 
nemen en opschaling te vergemakkelijken?
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1. De milieu-impact van een product aanpakken gaat verder dan het zoeken naar andere 
materialen voor datzelfde product. Een plastic wegwerpbeker vervangen door een 
papieren wegwerpbeker met een plastic coating bijvoorbeeld is niet per se duurzamer. 
Het blijft wegwerp, en zo’n coating kan er trouwens voor zorgen dat het in de 
papierrecyclage problemen oplevert. Daarmee verschuiven we een probleem naar een 
andere sector. De filosofie moet zijn, dat we afstappen van de wegwerpmaatschappij. 
Die filosofie is ook waar de Europese ‘Single Use Plastics’ richtlijn op steunt. Ik vind 
dat we echt wel verder moeten gaan en moeten inzetten op grotere transities, zoals 
verpakkingsarme winkelconcepten, herbruikbare materialen, en zoveel als mogelijk 
kunststoffen in de materiaalkringloop moeten houden door ze te recycleren. Met het 
composteren van kunststoffen gaat de kunststof immers verloren en komt er opnieuw 
CO2 vrij. In bepaalde toepassingen is er wel voordeel te halen bij het vervangen van 
een kunststof door een ander materiaal. Ik denk bijvoorbeeld aan de koffiepads en 
theezakjes uit volledig papier of composteerbare kunststoffen. Dat soort substituties 
wil ik zeker promoten. 

2. Via de calls van Vlaanderen Circulair, zijn wij in staat om proefprojecten te 
ondersteunen bij hun uitvoering en bij het wegwerken van hindernissen.  

Wat de opschaling betreft, ondersteunt het Vlaams Agentschap voor Innoveren & 
Ondernemen via diverse kanalen de ontwikkeling van kunststoffen met een lagere 
milieu-impact. Via projecten die inzetten op de recyclage van kunststoffen, maar ook 
ander design, verbeterde productieprocessen of andere grondstoffen. Eén van de 
voorbeelden is het Moonshot-programma met o.a. een innovatietraject naar circulaire 
koolstof in materialen. 

Via het Vlaamse relanceplan zal ook  €30 miljoen ter beschikking gesteld worden voor 
de uitbouw van Vlaanderen als recyclagehub.  Mogelijk komen dergelijke projecten 
hiervoor in aanmerking.  


